
 
 
 
 
  VRAGEN 
 
door de leden van de raad gesteld overeenkomstig artikel 38 van het Reglement van 
Orde voor de vergaderingen van de raad van de gemeente Groningen. 
 
2011 – Nr. 57. 
 
VRAGEN van Student en Stad van mevrouw R.J.A.M. Krüders en van het CDA van 
mevrouw A.K. Kuik betreffende oprichting nieuwe vereniging en gebruik 
accommodaties. 
(Binnengekomen: 13 juli 2011.) 
 
 
Het College vindt dat de inwoners van onze stad de kans moeten krijgen om zo veel 
en zo divers mogelijk te kunnen sporten. Sporters moeten in Groningen hun talenten 
ontwikkelen. Hiervoor moet de sport op orde zijn. Daarnaast wil de Gemeente 
nadrukkelijker sturen met subsidies zodat bepaalde groepen in de samenleving 
gestimuleerd worden om te gaan sporten. Student en Stad en het CDA vragen zich af 
of de sport in Groningen wel zo op orde is.  
 
Er zijn concrete plannen om in Groningen een nieuwe voetbalvereniging op te richten: 
Exstudiantes. Dit moet een voetbalvereniging worden met als doelgroep 
afgestudeerden en starters op de arbeidsmarkt, de groep die Groningen als City of 
Talent graag wil behouden. Oprichting van de vereniging blijkt echter onmogelijk, 
omdat er in Groningen geen accommodaties beschikbaar gesteld worden voor nieuwe 
verenigingen, hoe gezond ze ook zijn en hoeveel potentie ze ook hebben. De enige 
mogelijkheid lijkt op dit moment overname van een andere club te zijn. Daar komt 
echter vaak ook de overname van een schuld en een jeugdafdeling bij. De overname 
van een jeugdafdeling is in het specifieke geval van Exstudiantes onwenselijk en de 
overname van een schuld in alle gevallen. 
 
De Gemeente Groningen heeft Exstudiantes in eerste instantie aangegeven dat er 
mogelijkheden zouden zijn voor het huren van velden indien er samenwerking met 
andere verenigingen zou worden gezocht. Deze samenwerking is gezocht en het is 
gelukt om een samenwerking aan te gaan. Probleem is echter dat de andere vereniging 
niet geoorloofd is om velden onder te verhuren. Derhalve wordt Exstudiantes terug 
gestuurd naar de Gemeente. In het rooster is volgens de Gemeente geen plaats, terwijl 
de bezetting van de velden veel lager is dan het aantal verhuurde velden. Dit komt 
door de in verhouding erg lage huurprijs van voetbalvelden. 
 
Mede op basis van de bovenstaande problematiek vragen de fracties van Student en 
Stad en CDA een antwoord op de volgende vragen: 
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1) Is het College met ons van mening dat de oprichting van een sportvereniging altijd 
mogelijk moet zijn?  
 
2) Is het College met ons van mening dat een nieuwe vereniging niet gedwongen moet 
worden een schuld of een jeugdafdeling over te nemen als voorwaarde om een eigen 
accommodatie te krijgen? 
 
3) Wat zijn de voorwaarden voor een sportvereniging om gebruik te mogen maken 
van accommodaties? 
 
4) Wat zijn de voorwaarden voor een sportvereniging om een eigen accommodatie te 
verkrijgen? 
 
5) Is het College bekend met het feit dat de bezetting van voetbalvelden veel lager is 
dan het aantal verhuurde velden? 
 
6) Is het College van plan maatregelen te nemen om het verschil tussen verhuurde en 
daadwerkelijk gebruikte voetbalvelden te verkleinen? 
 
7) Is het College bekend met het beleid dat er geen accommodaties beschikbaar 
gesteld worden voor nieuwe sportverenigingen in het algemeen en nieuwe 
voetbalverenigingen in het bijzonder? 
 
Het college beantwoordt de vragen als volgt:  
 
 
       Groningen, 2 augustus 2011 
 
1. Ja, wat overigens niet wil zeggen dat wij alle nieuwe verenigingen kunnen of 

willen faciliteren. Ten aanzien van voetbalverenigingen zijn wij terughoudend, 
omdat de stad relatief veel kleine noodleidende voetbalverenigingen heeft. Dit 
jaar willen wij samen met de KNVB, met een voorstel komen om de 
voetbalverenigingen te versterken. In het kader van "City of Talent" hechten wij 
grote waarde aan sportbeoefening. 

 
2. Ja, een nieuwe vereniging kan niet worden gedwongen een schuld of een 

jeugdafdeling over te nemen als voorwaarde om een sportaccommodatie van de 
gemeente te gebruiken. 

 
3. Er dient een sportaccommodatie beschikbaar te zijn en er dient te worden 

voldaan aan de algemene voorwaarden die de gemeente stelt aan het gebruik van 
een gemeentelijke sportaccommodatie. 

 
4. Sportverenigingen hebben geen "eigen" sportaccommodatie. Gemeentelijke 

sportaccommodaties kunnen tegen een vergoeding in gebruik worden genomen. 
Een aantal verenigingen op sportparken heeft zelf een kantine gebouwd en in 
enkele gevallen kleedkamers. Deze opstallen staan op grond van de gemeente en 
zijn door natrekking eigendom van de gemeente. Sportverenigingen die zelf een 
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accommodatie hebben gebouwd betalen geen vergoeding voor gebruik van de 
kantine of kleedkamers.  

 
5. Ja, sportverenigingen huren velden in voor de training volgens een vast 

weekrooster voor het hele seizoen. Hiervoor betalen de sport-verenigingen een 
vast bedrag per uur. In de praktijk komt het voor dat sport-verenigingen niet alle 
aangevraagde uren ook daadwerkelijk gebruiken om te trainen. Dit wordt 
incidenteel gecontroleerd op het moment dat er zich een capaciteitsprobleem 
voordoet. 

 
6. Ja, wij zullen intensiever gaan controleren of verenigingen de aangevraagde 

uren ook daadwerkelijk gebruiken. 
 
7. Nee, nieuwe sportverenigingen worden gefaciliteerd indien er ruimte 

beschikbaar is. Ten aanzien van voetbalverenigingen verwijzen we naar de 
beantwoording van vraag 1.  

 
 


